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Víceúčelové zařízení a mateřská škola
Krajská hygienická stanice Č. Budějovice 
odsouhlasila navýšení kapacity Mateřské školy 
Hlincová Hora na  20 dětí za  předpokladu, že 
budou provedeny odpovídající stavební úpravy. 
Stavební práce k  tomuto cíli byly neprodleně 
provedeny a tím je kapacita MŠ navýšena na 
20 dětí. 

Spojovací chodník
Jak již bylo řečeno, páteřní chodník spojující 
původní a novou část obce je pro bezpečnost 
využívání mateřské školy nezbytností. Bude 
realizován v  několika etapách. Důvodem je 
technická a především ekonomická náročnost 
celého díla. Nyní probíhají práce na projektové 
dokumentaci. Projektant jedná s  vlastníky 
dotčených pozemků, sbírá data a  vyjádření 
vlastníků potřebná k  dokončení projektové 
dokumentace jedné z etap. 
V období 22. 4. –  17. 5. 2013 je vyhlášena výzva 
SZIF, kde mohou obce žádat o dotaci v rámci 
Programu rozvoje venkova prostřednictvím 
místní akční skupiny a svazku obcí Budějovicko 
sever. Do poslední chvíle budeme usilovat o to, 
abychom získali povolení ke  stavbě chodníku 
a mohli zažádat o dotaci právě na tolik potřebný 
chodník. Pokud se nepodaří vyřídit stavební 
povolení v  době vyhlášení výzvy, podáme 
do  této výzvy projekt na rekonstrukci kapličky, 
který je v  současné době kompletně připraven  
vč. stavebního povolení. 
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Poděkování
Velký dík patří společnosti SHL a Partners  
a. s. a panu Pavlu Sovovi za poskytnutí záruky 
bance ČSOB na úvěr pro financování výstavby 
školky. Na výstavbu víceúčelového zařízení 
byla obci schválena státem garantovaná 
dotace. Dotace jsou však vypláceny až po 
realizaci díla, v průběhu musí být výstavba 
financována z vlastních či jiných zdrojů. Obec 
z dotačních titulů získala finanční prostředky  
i na další investiční akce a bez úvěrů od banky 
bylo nereálné tyto akce realizovat. Pro úvěr na 
výstavbu školky pak banka požadovala větší 
záruky, než byla obec schopna poskytnout. 
Naštěstí zde pomohl právě p. Sova. Spolu se 
společností SHL a Partners a. s. se za 
obec zaručili svým majetkem a umožnili tak 
výstavbu školky realizovat.
 Ještě jednou veliké poděkování!

Přestože v  řádném výběrovém řízení byla vybrána ředitelka mateřské školy, tedy potenciální 
statutární zástupce příspěvkové organizace, došlo k  pro obec nepříjemné situaci. Vybraná 
kandidátka se rozhodla na pracovní místo ředitelky z osobních důvodů rezignovat. Celý proces 
výběru je tedy nutno opakovat. Reálným termínem konání zápisu do mateřské školy, který jsme 
původně plánovali na konec dubna, je vzhledem k aktuální situaci měsíc červenec. 

Po  dokončení objektu víceúčelového zařízení bude postupně přestěhována kancelář obecního 
úřadu, obecní knihovna i zázemí sportovního klubu. Plánujeme také uspořádání dne otevřených 
dveří. Termín jeho konání bude občanům sdělen standardně prostřednictvím všech obecních 
informačních kanálů. 
Nezávisle na  otevření školky a  hřiště pro MŠ bude veřejnosti zpřístupněn nový plážový kurt. 
Předpokládáme, že bude moci být využíván již koncem jara letošního roku.
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Cyklostezka 
Po  dlouhém jednání ohledně nápravy stavu 
cyklostezky, dodavatel stavby firma Balcar s. 
r. o. přislíbil provést generální úpravy celého 
tělesa stezky dle přesně specifikovaného 
postupu vydaného certifikovanou laboratoří. 
V  březnu 2013 proběhla schůzka zástupců 
obce, dodavatele, laboratoře EUROVIA 
Services, TDI a  projektanta za  účelem 
projednání způsobu opravy tělesa cyklostezky.  
Byly navrženy tři varianty postupů, z  nichž 
byla vybrána ta varianta, která se zúčastněným 
jevila jako nejlepší řešení. Na  to, aby úpravy 
proběhly opravdu správně bez následných 
vad, bude dohlížet laboratoř TPA ČR České 
Budějovice. Zároveň na  postup prací bude 
dohlížet také laboratoř EUROVIA Services. 
Na jednání byl dále dohodnut termín 17. 4. 2013, 
kdy zúčastnění stezku prošli a  vyspecifikovali 
místa, která vyžadují odvodnění propustky či 
obnovou stok. K odvodnění byla projektantem  
zpracována projektová dokumentace a  14. 5. 
proběhne další schůzka. Na  ní bude sjednán 
již konkrétní termín odvodnění a  následně 

termín opravy cyklostezky v  celé délce. 
Předpokládáme, že celý úsek cyklostezky bude 
v provozu začátkem léta 2013.              Redakce

Biologický odpad

Zastupitelstvo obce na svém březnovém 
zasedání schválilo systém předávání nádob 
na biologický odpad občanům.
Prostřednictvím smlouvy o výpůjčce byly 
v průběhu dubna nádoby obyvatelům obce 
poskytnuty zcela zdarma. Pokud trvá zájem 
o zapůjčení nádob i nadále, je možno využít 
úředních hodin OÚ a nádobu si zde převzít. 
Svoz bioodpadu je doplňkovou službou 
ke svozu odpadu komunálního, přičemž 
systém svozu komunálního odpadu není 
žádným způsobem narušen či omezen. 
Firma Marius Pedersen se smluvně 
zavázala vyvážet biologický odpad  
v období od 1. 4 do 30. 10. Vzhledem  
k letošní dlouhé zimě byl svoz tzv. zeleného 
odpadu zahájen až v pátek 3. 5. Od tohoto 
termínu bude svoz probíhat každých 14 dnů vždy  
každý sudý pátek.

Redakce



ÚDRŽBA OBCE

Další investiční akce
Obec podala 2 žádosti o dotaci prostřednictvím 
společnosti Cassia Development & Consulting 
s. r. o., která je smluvně vázána ke svazku obcí. 
První předloženou žádostí je projekt opravy 
pomníku válečného hrobu na  p.  č. 1532/20. 
Žádost byla podána do  vyhlášené výzvy 
Jihočeského kraje Úcta k předkům. 
Druhým projektem, který žádá o podporu, je 
projekt rekonstrukce víceúčelového obecního 
hřiště. Finanční prostředky na úpravy obecního 
hřiště se snažíme hledat napříč různými zdroji 
a dotačními tituly. V minulém čísle novin jsme 
vás informovali o  žádosti podané do  Nadace 

ČEZ, která byla bohužel zamítnuta. Nyní tedy 
žádáme v  rámci vyhlášené výzvy Jihočeského 
kraje Rekonstrukce stávajících sportovišť.
Obec Hlincová Hora byla starostou města 
Rudolfov požádána o  podporu projektu 
obnovy naučné hornické stezky. Stezka má svůj 
výchozí bod u  štoly v  Úsilném, dále přechází 
přes Adamov, Jivno, Hlincovou Horu a  končí 
v  Rudolfově. Zastupitelstvo obce Hlincová 
Hora odsouhlasilo realizaci a podporu tohoto 
projektu.
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Obecní úřad nyní zaměstnává dva pracovníky, kteří se starají o čistotu 
a údržbu obce. Všichni je čas od času potkáváme, pozdravíme je a jdeme 
si po svém. Zamysleli jste se však někdy nad tím, co opravdu pro nás 
a naši obec dělají? 
Rozhodli jsme se prostřednictvím Hlincohorských novin obyvatelům 
představit oba muže, kteří pečují o okolní prostředí nás všech a napsat 
zde pár řádek o jejich často nedoceněné práci. 
Pány Borovku a  Gondeka jsme zastihli v  plném nasazení, přesto byli 
ochotni zodpovědět nám několik otázek: 

Váš pracovní den se skládá z  mnoha činností, máte velmi různorodou 
pracovní náplň, která se liší především v zimním a letním období. Můžete 
nám ji prosím blíže popsat?
Naše pracovní náplň je opravdu v každém období naprosto jiná. V zimě 
pracujeme na odklízení sněhu z chodníků v nové i původní části obce 
a  provádíme posyp. Po  zimě zametáme zbytky posypového štěrku 
a  uklízíme poházené odpadky především okolo silnice. Na  jaře pak 
máme na starost prořez dřevin. V současné době prořezáváme nálety 
okolo silnice III. třídy v  katastru obce. Následně budeme pokračovat 
údržbou zeleně veřejných prostranství, to je naší prací přibližně 
od června až do podzimu. A pak už zase příprava na zimu… 
Jste spokojeni se zázemím, které Vám obec poskytuje?
Máme k  dispozici buňku, která je dobře vytápěná. V  zimě se tam 
můžeme ohřát. Navíc nám obec poskytuje zimní pracovní oblečení 
a obuv. Jsme spokojeni.
Potýkáte se při své práci s nějakými problémy?
Především na Kodetce je mnoho pozemků, na kterých se ještě nestaví. 
V létě jsou tyto pozemky samozřejmě zarostlé travou a jejich majitelé si 
často u obecního úřadu objednají jejich pokos za úplatu. V loňském roce 
jsme tímto způsobem udržovali cca desítku parcel. Bohužel při kosení 
trávy jsme na těchto „opuštěných“ parcelách často narazili na hromady 
plevele, který sousedé odstraní ze svých zahrad a  navezou je na  tato 

volná prostranství. Často je tam pouze házejí přes plot. Chápu, že je to 
pro ně pohodlné, ale my jsme potom nuceni před samotným pokosem 
parcelu nejprve uklidit, abychom tam nezničili stroje. Často jsou tam 
zbytky ostřihaných rákosů, drny apod. 
Doufejme, že se toto změní zavedením nádob na bioodpad. Vše, co zmiňujete, 
potom budou moci obyvatelé vyhodit do těchto nádob.
Zavedení odvozu bioodpadu v obci velmi vítáme. Doufejme, že se potom 
podobným nepříjemnostem vyhneme.
Všimli jsme si, že v  obci je opravdu krásně čisto, žádné povalující se 
papírky a  odhozené PET lahve. Je to spíše Vaší zásluhou či spořádaností 
hlincohorských občanů?
Kolem silnice takový nepořádek bývá, většinou na jaře a na podzim tam 
právě odhozené PET lahve a  jiné odpadky odklízíme. Tento nepořádek 
tam ale jistě nedělají místní obyvatelé. V  obci s  pohozenými odpadky 
problém není, zde je to v pořádku.
Při údržbě veřejné zeleně se obvykle nevyhneme hlučným strojům. Nestěžují 
si obyvatelé na hluk způsobený Vaší prací?
S  tím jsme se ještě nesetkali. Lidé chápou, že svou práci musíme dělat 
a hluk k tomu patří. Snažíme se ale tyto činnosti provádět v časech, kdy by 
to obyvatele nemělo obtěžovat.
Chtěli byste na závěr něco vzkázat občanům Hlincové Hory?
Velký problém jsou psí exkrementy. Chtěli bychom požádat všechny 
majitele psů, aby po svých mazlíčcích uklízeli. Přestože by to mělo být 
samozřejmostí, musíme říci, že na  Hlincové Hoře se to obyvatelům 
stále ještě dostatečně nevžilo. Podívejte se někdy, jak vypadají chodníky 
brzy ráno před naším úklidem. Na svých zahradách lidé po mazlíčcích 
jistě uklízejí, tak proč to nedělají venku?

Věříme, že se lidé po tomto upozornění nad sebou zamyslí a situace se změní 
k lepšímu. Mnohokrát děkujeme za rozhovor a za vše, co pro naši obec děláte.
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Věříme, že KDO MŮŽE, POMŮŽE! 
Ať už s organizací závodu, 
zajištěním cen, či drobným  

finančním příspěvkem. 

Máte-li zájem dětský závod podpořit, 
kontaktujte Ing. Stroleného  
na tel. +420 602 442 558  

nebo emailové adrese 
strolenyscw@gmail.com. 

Děkujeme!
Redakce

Nadcházející sportovní akce
Dovolte mi informovat vás o  několika 
sportovních akcích, které se chystají 
na  Hlincové Hoře. Jako každý rok i  letos se 
pořádají závody v triatlonu a duatlonu.
První závod se koná 18. 5. 2013 od 13 hodin. 
Jedná se o duatlon, závod Jihočeského poháru. 
Tentýž den 18. 5. 2013 v 10 hodin odstartuje 
již tradiční dětský miniduatlon. Dětský závod 
byl v  minulých letech podporován jediným 
sponzorem. Počet startujících rok od  roku 
narůstá, proto oceníme jakoukoliv podporu 
od spoluobčanů. 

ZE SPORTU
V případě přebytku cen či financí zorganizuje 
obec pro děti ještě turnaj v plácané, který byl 
v minulých letech také velmi oblíbeným. 
Další akcí je místní minitriatlon na  tratích 
150 m plavání, 5 km kolo a 1 km běh, který se 
koná 15. 6. 2013 - start ve 13 hodin.
Posledním závodem bude 13. 7. 2013 zá-
vod Jihočeského poháru v  triatlonu. Start ve   
13 hodin od rybníku Mrhal. Podrobné infor-
mace budou před každou akcí vyvěšeny ve vý-
věsce OU.

Ing. Karel Strolený



POHÁDKOVÝ LES
1. 6. 2013 od  8:30 proběhne již 15. ročník 
Pohádkového lesa. Místem konání bude 
hornická naučná stezka Rudolfov – Mrhal – 
Rudolfov.
Pravidelní návštěvníci této oblíbené dětské 
akce vědí, že každý rok má Pohádkový les jiné 
téma. Letos se pořadatelé rozhodli zopakovat 
téma z  roku 2000 – CESTA KOLEM SVĚTA. 
Některé děti, které tehdy prošly Pohádkovým 
lesem se svými rodiči, se letos zapojily 
do přípravy stanovišť.
Hlavním pořadatelem Pohádkového lesa je Klub 
českých turistů. Na přípravě a organizaci se dále 
podílejí Jihočeské divadlo, Dům dětí a mládeže 
v Týně nad Vltavou, Lesy České republiky, s.p., 
CTS Praha s.r.o., Sbor dobrovolných hasičů 
Rudolfov, Český červený kříž. Celý Pohádkový 
les každoročně zabezpečuje 180 – 200 
dobrovolných pořadatelů, kteří na  6 km trase 
připraví 22 stanovišť. Pro většinu stanovišť si 
pořadatelé sami zajišťují rekvizity a  kostýmy, 
příp. je zapůjčuje Jihočeské divadlo. Šikovní 
lidé zhotovili a  nakreslili v  průběhu let pro 
Pohádkový les mnoho krásných rekvizit. 
Asi nejznámější a  nejpopulárnější z  nich je 
obrovský Tyranosaurus, který již 12 let bydlí 
v Základní škole v Rudolfově. Ostatní rekvizity 
jsou uskladněny v Jaderné elektrárně Temelín 
a  podle potřeby jsou používány v  dalších 
ročnících Pohádkového lesa.
Záštitu nad Pohádkovým lesem každoročně 
přebírají hejtman Jihočeského kraje a starosta 
Rudolfova.
Pro účast v  Pohádkovém lese potřebují děti 
účastnickou kartu. K předprodeji účastnických 
karet přistoupili pořadatelé již v  roce 2001 
z důvodu obrovského zájmu veřejnosti. 

Předprodej účastnických karet
Obecní úřad Hlincová Hora

11. května 2013 od 9 do 12 hodin

Na  startu a  na  stanovištích se tehdy tvořily 
hodinové fronty, a proto pořadatelé připravili 
časové účastnické karty rozložené rovnoměrně 
do celého dne. V letošním roce proběhne nově 
předprodej i  na  Hlincové Hoře! V  sobotu 
11. května si na  místním obecním úřadě 
v  době od  9 do  11 hodin můžete účastnické 
karty zakoupit. Tradičně bude předprodej 
karet probíhat také v  Rudolfově a  v  Českých 
Budějovicích na  sídlišti Máj. Nebudou-li 
v prvním dnu předprodeje všechny účastnické 
karty vyprodány, bude je možno zakoupit 
i  v  následujících dnech na  Hřišti BezBot 
(Lhenická 611, sídliště Máj) každý den od  9 
do 19 hodin. Počet účastnických karet je omezen 
na 1200 a po jejich vyprodání bude předprodej 
ukončen. V čase uvedeném na účastnické kartě 
dostanou děti na  startu v  Rudolfově kartu 
startovní, se kterou procházejí Pohádkový les. 
Na všech stanovištích jsou pro děti připraveny 
hry a soutěže a také drobné odměny.
S  historií Pohádkového lesa se můžete  
seznámit na  webových stránkách  
www.pohadkovyles.jecool.net.
Najdete zde nejen statistické údaje o  počtu 
účastníků a  pořadatelů, ale také plakáty, 
fotografie a  zajímavosti. Například v  roce 

Fotbalové hřiště

2006 se Pohádkový les konal jako součást 
mezinárodního setkání evropských turistických 
klubů EURORANDO 2006. Stanoviště 
Pohádkového lesa byla pojata jako národní 
nebo regionální prezentace a do Pohádkového 
lesa je přivezli účastníci EURORANDA – 
členové turistických klubů z evropských zemí 
a také z regionů České republiky. Představitelé 
16 evropských států, kteří v  rámci programu 
Euroranda trasu Pohádkového lesa prošli, 
hovořili o této dětské akci s velkým uznáním. 
Podobná akce pro děti se ve většině evropských 
zemí nepořádá.
Budoucnost Pohádkového lesa závisí 
na  ochotných pořadatelích, kteří přicházejí 
s  nápady, vyrábějí rekvizity, šijí kostýmy, 
organizují stanoviště a  uklízejí po  skončení 
akce. Pohádkový les bude žít, pokud bude mezi 
námi dostatek ochotných a  nezištných lidí. 
Budeme velmi rádi, pokud se k dobrovolným 
pořadatelům připojíte i  vy, čtenáři 
Hlincohorských novin. Přihlásit se můžete 
v  redakci novin nebo emailem na  adrese 
pohadkovyles@kct.cz

Jiří Fink - Klub českých turistů

Nové travnaté fotbalové hřiště se právě 
„probouzí“ po zimě. Začínáme zavlažovat. 
Povrch není bezchybný, před prvními 
zátěžovými zkouškami ještě proběhnou úpravy 
doporučené školeným odborníkem na travnaté 
povrchy. S následnou údržbou pomůže i obec, 
která přislíbila poskytnout své dva zaměstnance 
pro sekání trávy. Členové SK zajistí veškerou 
další činnost spojenou se zajištěním chodu 
hřiště, zároveň se spolu s místními sportovci 

postarají o jeho využití. Oficiální otevření 
zrekonstruovaného hřiště proběhne 3. 8. 2013 
právě na jednom z turnajů. Bude to již tradiční 
turnaj ve fotbale, který se, vyjma loňského 
roku, kdy probíhala rekonstrukce, na Hlincové 
Hoře koná každoročně.  

Michal Saiko a redakce

Znečištěné komunikace
V minulém čísle Hlincohorských novin 
jsme uveřejnili článek s názvem „Domů 
se také v holinkách nechodí“, který byl 
reakcí na jednání jednoho z hlincohorských 
občanů. Nyní je na místě uvést, že celá 
záležitost byla nakonec vyřešena v klidu  
a beze sporů. Viník se se zástupci obce dohodl 
na zjednání nápravy. Komunikace byla 
uklizena a správní řízení tedy nebylo zahájeno.

Redakce

Pohlazení
První volejbalový ples se konal 26. 1. 2013.
Organizátorky prvního volejbalového plesu 
Bára a Petra Sedlákovy, Verda Koutníková, 
Gábi Nováková, Martina Oceláková, 
Markéta Závodská, Markéta Hůlková, Tereza 
Havelková, Míša Slabová, Monika Jiráčková  
a Kačka Kubíčková s dokonalostí zkušených 
vše velmi dobře připravily a zvládly. A to 
včetně dětského karnevalu, který následoval 
druhý den.
Trochu si připisuji zásluhy, neboť jsme se 
spolupodíleli na tvorbě kolektivu, který 
prokázal, že bude v našem okolí společensky 
platný. Bylo mně milé následující dny po akci 
slyšet od spoluobčanů jen chválu. Zbývá snad 
jediné. Holky dík a pohlazení! 

Jan Havelka



KULTURNÍ AKCE V ČB A OKOLÍ PRO NEJBLIŽŠÍ DNY
Koncerty:

10. 5. 2013 18:00 Absolventský koncert Koncertní síň O. Jeremiáše

13. 5. 2013 19:00 ABSOLVENTSKÉ KONCERTY Konzervatoř

14. 5. 2013 17:00 Koncert Ústřední hudby Armády České 
republiky ke Dni rodin nám. Přemysla Otakara II.

14. 5. 2013 18:00 Pravidelné koncerty posluchačů koncervatoře Konzervatoř

14. 5. 2013 19:00 Absolventský koncert Koncertní síň O. Jeremiáše

14. 5. 2013 19:00 Josef Fousek „Bez náhubku“ Malá scéna DK METROPOL

14. 5. 2013 19:36 SWING TRIO AVALON (J. Šafr, M. Voříšek, 
J. Kubeš) Kabaret u Váňů

15. 5. 2013 19:00 „Asijské inspirace“ Koncertní síň O. Jeremiáše

16. 5. 2013 18:00 Pravidelné koncerty posluchačů konzervatoře Konzervatoř

16. 5. 2013 19:30 Jan Burian (písničkář, šanson) k. k. Horká vana

16. 5. 2013 19:30 4D band Cafe klub Slavie

16. 5. 2013 19:30 HORKÝŽE SLÍŽE, DILEMMA, GYGY KD Vltava

16. 5. 2013 19:36 Večer písní zmrzlého dřevorubce Kabaret u Váňů

17. 5. 2013 19:36 Bluegrassový večer s kapelou The Giant Moun-
tains Band Kabaret u Váňů

17. 5. 2013 21:00 HE-BAND čb Cafe klub Slavie

20. 5. 2013 19:00 ABSOLVENTSKÉ KONCERTY Konzervatoř

21. 5. 2013 18:00 Pravidelné koncerty posluchačů konzervatoře Konzervatoř

21. 5. 2013 19:00 Petra Janů a skupina Golem DK Metropol

21. 5. 2013 19:30 Iris nejde s Davem (šanson, muzikál) k.k. Horká vana

21. 5. 2013 19:30 JAKUB ŠAFR, SWING TRIO AVALON a 
jejich hosté Koncertní síň O. Jeremiáše

21. 5. 2013 20:00 November 2nd Cafe klub Slavie

Hlincohorské noviny vydává Obec Hlincová Hora, Hlincová Hora 26, 373 71, Rudolfov, IČ: 00581321 
jako čtvrtletník, který je dodáván do domácností obyvatel Hlincové Hory ZDARMA.

Registrováno u Ministerstva kultury ČR pod číslem MK ČR E 19281.

Více informací na http://kultura.c-budejovice.cz/

Divadlo:
Malé divadlo – Popelka/…z krejčovského salónu 
(pohádka); Sto roků prázdnin (dobrodružná kome-
die); Čarodějka Jennifer (činoherní adaptace dětské 
knihy); Tom Sawyer (dobrodružný punkový příběh); 
Čert a kočka (pohádka); Gagarin / Hostující divadlo 
Športniki
k. k. Horká vana – Pohádky v Horké vaně – Roz-
právky jsou pohádky
SUD – studentské universitní divadlo – SUD – Ho-
odin Roob; Anoamat – Dobrodruh Kid
DK Metropol – Edward Pylor – Vztahy na úrovni 
(DS Háta); Besídka 2013 – Divadlo Sklep; Neil Si-
mon – Poslední ze žhavých milenců

Výstavy: 
Magistrát města Č. Budějovice – NÁVRHY NOVÉ 
KUNSTHALLE
Alšova jihočeská galerie – stálá expozice
Wortnerův dům AJG – Pavel Nešleha - fotografie
Kino Kotva – Jan Vermouzek a Martin Wágner – 
Kde začíná Evropa; Tomáš Marek st. a Tomáš Marek 
ml. – „Krajiny“
Galerie Nahoře – Josef Fousek - LIDIČKY
Dům umění – Galerie současného umění – LINDA 
ARTS-ADITI
Radniční výstavní síň – MŠ Nerudova – práce žáků 
MŠ; MŠ Papírenská – práce žáků MŠ
Galerie Hrozen – Současná česká grafika
Komorní galerie u Schelů – Jarní prodejní výstava; 
Olbram Zoubek
Hvězdárna a planetárium s pobočkou na Kleti – 
Optická kouzla
Galerie D9 – Lucie Mičíková a Vojtěch Fröhlich ve 
společném projektu
Galerie Pod kamennou žábou – BUDĚJOVICKÝ 
MAJÁLES

GALANTINA
Začalo to asi před deseti lety, kdy došlo 
na slovní spor, kdo umí upéct chutnější koblihy. 
Ze sporu vznikla soutěž, která se od  té doby 
uskutečňuje vždy v  období prvního čtvrtletí 
roku. Letos se tato námi oblíbená soutěž konala 
na téma galantiny.
Ve večerních hodinách v  sobotu 23. února se 
v sále restaurace na Hlincovce sešlo přes dvacet 
lidí. K  soutěžnímu hodnocení bylo předáno 
12 vařených galantin a  jeden pečený výrobek 
- závin s  masem, který nebyl do  soutěže 
připuštěn. Ovšem v  konečném efektu měl 
stejný osud jako soutěžící galantiny, byl sněden. 
Specialista na  jídlo, a  to jak ve  vaření, tak 
konzumaci, Tomáš Chumlen, vyhlášené 
kuchařky, mistryně kuchařského řemesla - 
dámy Bumbová, Ševčíková, Petrů - ověnčené 
mnoha tituly z přecházejících ročníků, nasadili 
i  letošnímu ročníku vysokou laťku. Přítomní 
a  zároveň porotci se museli k  prostřenému 
stolu s  jednotlivými vzorky několikrát vracet 
a  opětovně zkoumat, kterážto galantina má 

kvalitu nejvyšší. Neboť galantina je studený 
předkrm, jehož výroba zrovna nekoresponduje 
s dnešní uspěchanou dobou. Pro její tvorbu je 
zapotřebí více času než u jiných jídel. Je nutné 
se zklidnit, oprostit se od všech rušivých vlivů 
počínaje telefonem a  sledováním televize 
konče. Je potřebné myslet pouze jen na vaření 
samotné a přenášet do svařeniny cit, otevřené 
srdce a  kladný vztah k  lidem, kterým bude 
předkládána. 
K  pohodě večera přispívali zpěvem a  hrou 
na  strunné nástroje Pavel Müller, Zdeněk 
Pfléger a Zdeněk Áda Sladký. Jejich produkce 
byla natolik muzikantská, že po vyhodnocení 
kuchařské soutěže v závěru večera roztancovala 
mnohé nohy. 
Palmu vítězství kuchařského mistra pro rok 
2013 si tentokrát neočekávaně odnesl Honza 
Havelka. Těsně o tři body v hodnocení sledován 
Petrou Petrů a na třetí pozici umístěnou dvojicí 
Jiřka Sonnbergrová se „snachou“ Hankou 
Ličkovou. 
Ve  vedlejší soutěži, kde byla hodnocena 
celková úprava podávaného pokrmu, byli 

jako nejlepší ohodnoceni manželé Staňkovi, 
na  druhém místě Alča Zuntová a  na  třetím 
Radka Pflegerová. 

Jan Havelka

Část soutěžní tabule, kuchařky  
a kuchaři z Hlincovky

Vaše příspěvky do dalších čísel Hlincohorských novin můžete zasílat na emailovou adresu hlincohorsky.obcasnik@seznam.cz.


